
 

 
Bespreekpunten 

1. De fractie van de PvdA meent dat de sportaccommodaties geen doel op zich zijn, maar een 
middel om de doelen van ons sportbeleid te bereiken: talentontwikkeling, sport en spel in de 
eigen wijk, stimuleren van sporten voor ouderen en gehandicapten, kinderen een goede basis 
meegeven, het bieden van een divers palet aan sporten. Het onderzoek van het Mulierinstituut 
richt zich op de vraag of er voldoende sportaccommodaties zijn in Groningen, puur en alleen op 
basis van harde feiten zoals bevolkingsprognoses. In die zin meent de fractie van de PvdA dat 
het Mulierinstituut slechts voor een beperkt deel in kaart brengt welke sportaccommodaties de 
gemeente Groningen nodig heeft. Zijn de andere fracties en het college dit met ons eens? 

2. De fractie van de PvdA vindt het wenselijk dat de gemeenteraad nauwer betrokken wordt bij de 
keuzes die gemaakt worden als het gaat om investeringen in sportaccommodaties, vooral in het 
licht van de afweging van de verschillende doelen van ons sportbeleid. Hoe kijken de andere 
fracties hiertegen aan? Is het bijvoorbeeld wenselijk om jaarlijks, analoog aan het IHP voor het 
onderwijs, een programma voorgelegd te krijgen met de voorgenomen investeringen in 
renovatie, onderhoud en nieuwbouw van sportaccommodaties? 

3. Het onderzoek van het Mulierinstituut richt zich op de capaciteit van accommodaties. De 
kwaliteit van accommodaties is niet meegenomen in het onderzoek. Veel verenigingen hebben 
wel op- en aanmerkingen over de kwaliteit van accommodaties. De fractie van de PvdA vindt 
het wenselijk dat ook de kwaliteit van de sportaccommodaties betrokken wordt bij de 
investeringen in sportaccommodaties. Hierbij zou ook de optie om verenigingen zelf een grotere 
rol te geven in het beheer en onderhoud onderzocht moeten worden. Wat is de visie van andere 
fracties hierop?  

4. Het college geeft aan dat een beheerder op alle sportparken veel kosten met zich brengt. De 
fractie van de PvdA zou graag de optie van het aanstellen van een beheerder wel bespreekbaar 
maken. Niet noodzakelijkerwijs op álle sportaccommodaties en niet noodzakelijkerwijs 
permanent, maar wel op die parken waar verenigingen zich zorgen maken over het beheer en 
onderhoud of waar veel partijen samen gebruik maken van de voorzieningen. Met als doel om 
de accommodaties langer op peil te houden en effectiever in te zetten. Hoe kijken andere 
fracties hiertegen aan? 

5. De fractie van de PvdA vindt dat er op korte termijn met behulp van creativiteit, innovativiteit en 
samenwerking slagen gemaakt moeten worden op het gebied van sportaccommodaties. Hierbij 
kan gedacht worden aan i) het inzetten van slimme planningstools en tariefdifferentiatie als een 
manier om de huidige sportaccommodaties effectiever in te zetten; ii) het tegengaan van 
kapitaalvernietiging (“knollenvelden” op Kardinge en Vinkhuizen door egaliseren toch te 
benutten door voetbalverenigingen? tennispark LTC Hoogkerk teloor laten gaan, of meenemen 
in totale ontwikkeling sportpark Hoogkerk?) en iii) het in kaart brengen van korte termijn 
knelpunten en het vinden van slimme oplossingen (e.g. de inzet van containers om het tekort 
aan was- en kleedruimtes op te lossen). Wat vinden andere fracties en het college hiervan?  

 
Achtergrond 
De Sportvisie 2010-2020 van de gemeente Groningen zet in op drie doelen: zo veel mogelijk Stadjers 
in beweging laten komen en plezier laten beleven aan sporten en bewegen; kinderen een goede basis 
meegeven; en kennisstad worden op het gebied van topsport en talentontwikkeling. In de begroting 
2012 werd benadrukt dat we inzetten in op sportvoorzieningen in de wijk waar mensen lopend of op 
de fiets naar toe kunnen.  
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De gemeenteraad van Groningen heeft in een aantal moties het belang van sport en de rol van 
verenigingen in de sport benadrukt. Bij de behandeling van de begroting 2012 (november 2011) is een 
motie aangenomen waarin het college verzocht wordt om een klanttevredenheidsonderzoek te 
houden onder alle verenigingen die gebruik maken van de gemeentelijke sportaccommodaties. Bij de 
behandeling van de rekening 2011 is een motie aangenomen die er op wees dat een aantal 
gemeentelijke sportaccommodaties, ondanks de inhaalslag van Sport op Orde, nog te wensen 
overlaat. Hierbij is ook met nadruk gewezen op de situatie bij LTC Hoogkerk. Het college is 
opgeroepen om in kaart te brengen wat er nodig is om de ambities op het gebied van de sport te 
realiseren. Bij meerdere gelegenheden is ten slotte door de raad aandacht gevraagd voor sporten 
door doelgroepen als gehandicapten en ouderen.  
 
Het klanttevredenheidsonderzoek onder verenigingen zou eind 2012 onder een deel van de 
verenigingen worden gehouden in plaats van begin 2012. Het onderzoek zou zich richten op de 
gebruikers van hallen. Mede vanwege die vertraging en de beperking van de scope, heeft de fractie 
van de PvdA een enquête gehouden onder zo’n 175 sportverenigingen in de gemeente Groningen. 
Deze enquête leverde zes aanbevelingen op: 
 
1. Nieuw beleid sportaccommodaties voor de middellange en lange termijn 
2. Noodzaak voor creativiteit, innovativiteit en samenwerking sportaccommodaties op korte termijn 
(Inzet planningstool en tariefdifferentiatie; Voorkom kapitaalvernietiging; Breng de korte termijn 
knelpunten in beeld en bied perspectief) 
3. De beheerder terug op de accommodatie 
4. Versimpel subsidie- en tariefstelsel en houd oog voor de kleine verenigingen 
5. De basis op orde – eerst bij de gemeente zelf (afspraken nakomen, verbetering administratieve 
processen) 
6. Samen maken we de sport: cocreatie en ondersteuning van verenigingen. 
 
In de collegebrief van 9 februari 2012 geeft het college aan dat het in 2012 te herijken 
Mulieronderzoek gebruikt zal worden bij het opstellen van “Kaders voor een sportieve inrichting”. In de 
collegebrief van 11 oktober 2012 wordt aangegeven dat het speelruimtebeleid en het sportbeleid voor 
de openbare ruimte geïntegreerd worden en dat de openbare speel- en sportvoorzieningen, de 
speeltuinen, de schoolpleinen en de sportparken hierin betrokken worden. Het Mulierinstituut is bij de 
analyse van de voorzieningen op het gebied van sport in de gemeente Groningen uitgegaan van 
harde cijfers: berekeningen aan de hand van duidelijk te kwantificeren gegevens zoals teamaantallen / 
ledenaantallen, bevolkingsprognoses, planningsnormen en draagvlakcijfers.  
 
De collegebrief van 11 oktober 2012 beoogt ook een reactie te zijn op de enquête van de PvdA. Op 
enkele van de aanbevelingen van de enquête wordt ingegaan in de collegebrief. Echter niet op de 
aanbevelingen die betrekking hebben op de relatie tussen de gemeente en de verenigingen en de 
noodzaak voor creativiteit, innovativiteit en samenwerking ten aanzien van de sportaccommodaties.   
 
 
 
 


